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Besvarelse af spørgsmål nr. 496 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 
 
Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 496 (Alm. del), som 
Folketingets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 30. januar 2025. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF). 
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Spørgsmål nr. 496 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 
 

”Vil ministeren redegøre for, om regeringen overvejer rabat til  
varetægtsfængslede? Der henvises til artiklen ”Regeringen 
overvejer rabat til varetægtsfængslede i reform”, Berlingske, 
den 24. oktober 2024.” 

 
Svar: 
 
Varetægtsfængsling et vigtigt værktøj til at sikre, at personer, der er sigtet 
for visse forbrydelser, bl.a. ikke begår ny kriminalitet, flygter eller påvirker 
politiets efterforskning af sagen. Samtidig er varetægtsfængsling et 
indgribende værktøj, som skal bruges på den rigtige måde.  
 
Som en del af arbejdet med den kommende strafreform drøfter vi i 
regeringen derfor også brugen af varetægtsfængsling. Det skyldes bl.a., at 
det er en større belastning at sidde varetægtsfængslet, end det er at afsone 
straffen for kriminalitet, man er blevet dømt for. Når regeringen præsenterer 
sit udspil til en strafreform, vil vi fortælle nærmere om de konkrete 
initiativer. 
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